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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ igénylő kérdés !

dr. Kövér Lászl ó
az Országgyű lés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésrő l szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló
10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánunk benyújtani dr. Pintér
Sándor belügyminiszterhez, mint a rendészetért felel ős kormánytagho z

„Befejeződött-e halálos kimenetel ű igazoltatás körülményeinek kivizsgálása? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Mint az feltehetően Ön előtt is ismert, augusztus 4-én Újpesten életét veszítette egy rend ő r i
intézkedés alá vont férfi . A tragikus haláleset körülményeir ő l ellentmondásos információk
jelentek meg a sajtóban. A rendőri intézkedés körülményeinek leírásában az elhunyt férfive l
egy autóban ülő szemtanú elmondása és a Budapesti Rend őr-főkapitányság által adot t
tájékoztatás között alapvető eltérések vannak . A BRFK sajtóérdeklődésre válaszolva a rend ő r i
intézkedést jogszerűnek és szakszerűnek ítélte. Ugyanakkor sajtóbeszámolók szerint rendőrségi
vizsgálat zajlik a haláleset ügyében.

A rendőrségbe vetett bizalom alapvet ő feltétele az ilyen tragikus esetek teljes körű, lehető
legalaposabb kivizsgálása és a közvélemény tényszerű , részletes tájékoztatása. Különösen
fontos ez annak fényében, hogy korábban az izsáki rend őrösön történt halálos kimenetelű
bántalmazás már súlyosan megrengette az állami szervek tekintélyét . Sajnos azonban a rendő r i
vezetés nem szűrte le a tanulságokat, hiszen teljességgel hiányzik az állampolgári bizalo m
fenntartását szolgáló hiteles kommunikáció . Immár több, mint két hét telt el a tragiku s
kimenetelű intézkedés óta, de a folyamatban lév ő vizsgálatról, vagy annak esetlege s
eredményérő l még semmilyen tájékoztatást nem adtak . Az pedig a vizsgálat pártatlanságát
kérdőjelezi meg, ha azok befejezése el őtt a rendőrség már jogszer ű és szakszerű intézkedésrő l
nyilatkozik . Továbbá erodálja a pártatlan vizsgálatba vetett bizalmat az a sajtóban olvasható
körülmény is, miszerint megtagadták a boncolási jegyzőkönyv kiadását a hozzátartozóknak .
Ráadásul a rendőrség az olyan alapvető kérdések megválaszolása elől is elzárkózott, hogy
egyáltalán mi indoka volt a tragédiába torkolló intézkedés megkezdésének .



Fentiekre figyelemmel az alábbi kérdéseket intézem Miniszter Úrhoz :

• A rendőrség mely szervezeti egysége végzi/végezte az eset kivizsgálását?
• Lezárult-e már a rend őrségi vizsgálat? Ha igen, kérem, ismertesse milyen

megállapításokat tettek a vizsgálat eredményeként! Ha még nem fejeződött be a
vizsgálat, kérem, tájékoztasson, mikorra várható annak befejezése, és milye n
körülmények hátráltatják vizsgálat lezárását !

• Volt-e a járőrautóba az intézkedés rögzítésére alkalmas kamera? Ha igen, a vizsgála t
során felhasználhatóak voltak-e annak felvételei ?

• A rendőri intézkedés helyszínén volt-e telepítve térfigyel ő kamera? Ha igen, a vizsgála t
során fel tudták-e használni a felvételeket ?

• Miért tagadták meg a boncolási jegyzőkönyv kiadását a hozzátartozóknak? Mostanra
megtörtént-e a boncolási jegyzőkönyv kiadása ?

• Mi volt az indoka a rendőri intézkedés megkezdésének ?

Budapest, 2017 . augusztus 21 .

dr. Harangozó Tamá s
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